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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 5. november 

2008 (Alm. del - spørgsmål nr. 47) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 47:  

”Kan ministeren bekræfte, hvorvidt Danmark kun hjemtager dele af 

landdistriktsmidlerne for perioden 2006-2008, og hvorvidt Danmark planlægger at 

fortsætte dette for 2009-2013? 

- Hvis Danmark ikke hjemtager alle midler, hvor mange penge taler vi så om, at 

Danmark ikke hjemtager? 

- Og hvad er i givet fald så begrundelsen for, at Danmark ikke hjemtager 

midlerne?”  

Svar:  

Diskussionen om ”fuld hjemtagning” af EU´s landdistriktsmidler vedrører spørgsmålet 

om, hvorvidt Danmark sikrer, at de 3,2 mia. kr., EU stiller til rådighed for 

landdistriktsprogrammet i årene 2007-2013, rent faktisk kommer til udbetaling. Da en 

sådan udbetaling kræver offentlig national medfinansiering på 45-50 pct., skal der stilles 

tilsvarende offentlige danske midler til rådighed. Det drejer sig dels om finanslovs-

midler, dels om midler fra eksempelvis kommuner, regioner og landbrugets fonde. 

 

Der stilles ikke fra EU’s side krav om, at udbetalingerne skal falde i et givet år i 

perioden, og det er således ikke relevant at drøfte spørgsmålet om hjemtagning for et 

enkelt år, men kun for den samlede programperiode. Med udmøntningen af 

landdistriktsprogrammet i 2007 og 2008 og med den finanslovsramme, der er afsat for 

2009, har vi lagt rammerne for en fornuftig indsats for natur, miljø og 

landdistriktsudvikling i det hele taget. Først ved iværksættelse af initiativerne for Grøn 

Vækst i 2010-2013, sker der en fastlæggelse af landdistriktsindsatsen for den samlede 

periode.   
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